

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Thursday, April 5, 1990

• 0935

The Chairman: Order, please. I see three members, so we will start our meeting.

The main estimates of the Auditor General are under discussion this morning, and therefore I call, under Finance, vote 15, Auditor General Program Expenditures.

We welcome this morning Mr. Kenneth Dye, the Auditor General of Canada. Mr. Dye, would you like to introduce the people who are with you this morning.

Mr. Kenneth M. Dye (Auditor General of Canada): Certainly, Chairman. I am pleased to have with me Raymond Dubois, who is the *sous-vérificateur général du Canada* in Audit Operations; and Ron Warme, another Deputy Auditor General, who is responsible for the administrative and professional services side of our operation.

The Chairman: Do you have some comments you would like to make to begin with?

Mr. Dye: Chairman, I tabled an opening statement. This is the fifth meeting you have had in recent times on our estimates, so I think your committee should be very aware of our activities. I would be happy to answer any question you have.

The Chairman: We will take Mr. Dye's statement as read.

Statement by Kenneth M. Dye (Auditor general of Canada): This is the tenth, and probably the last, set of Main Estimates that I will be reviewing with this Committee before the end of my term.

I am pleased by the way my Office has maintained an even keel on expenditures during my term, even in the face of an expanding audit universe. This, I think, is particularly so in the last six years. During that time we have not received inflation increases on our non-salary costs. Also, we have voluntarily participated in a number of restraint programs of the government.

This year I have tabled a request of \$56 million for the fiscal year 1990-91. In constant dollars this represents a 16% increase over the ten-year period since 1981-82. This is a modest increase, in my opinion, given the increase in my audit universe as shown on page 18.

The increase in my Estimates this year over 1989-90 is \$5.2 million. This is shown on page 4. I would like to address this figure first.

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le jeudi 5 avril 1990

Le président: À l'ordre s'il vous plaît. Comme trois députés sont arrivés, j'ouvre la séance.

Nous examinons ce matin le Budget principal des dépenses et plus précisément le crédit 15 du ministère des Finances, dépenses du Programme du vérificateur général.

Nous accueillons ce matin le vérificateur général du Canada, M. Kenneth Dye. Monsieur Dye, voulez-vous nous présenter ceux qui vous accompagnent ce matin?

M. Kenneth M. Dye (vérificateur général du Canada): Certainement, monsieur le président. Je suis ravi d'avoir à mes côtés Raymond Dubois, sous-vérificateur général du Canada, Opérations de vérification; et Ron Warme, sous-vérificateur général, responsable des services administratifs et professionnels.

Le président: Voulez-vous nous présenter d'abord quelques commentaires?

M. Dye: Monsieur le président, j'ai déjà déposé mon exposé. Comme c'est la cinquième séance que vous consacrez depuis peu à l'examen de notre Budget des dépenses, vous devez commencer à bien connaître nos activités. Je me ferai un plaisir de répondre à vos questions.

Le président: Nous allons verser l'exposé de M. Dye au compte rendu.

Exposé de Kenneth M. Dye (vérificateur général du Canada): Ce Budget des dépenses principal est le dixième, et probablement le dernier, que j'examinerai avec votre comité d'ici la fin de mon mandat.

Je suis satisfait de la façon dont mon Bureau a réussi à stabiliser ses dépenses pendant mon mandat et ce, même si son champ de vérification n'a cessé de s'élargir, surtout ces six dernières années. Au cours de cette période, nos frais non salariaux n'ont pas suivi l'inflation. De plus, nous avons, de notre plein gré, participé à un certain nombre de programmes de restrictions mis en oeuvre par le gouvernement.

Cette année, j'ai demandé 56 millions de dollars pour l'exercice 1990-1991. En dollars constants, cette demande représente une augmentation de 16 p. 100 depuis 1981-1982, donc sur une période de dix ans. À mon avis, il s'agit là d'une augmentation modeste compte tenu de l'accroissement des travaux de vérification dont mon Bureau est chargé, comme il est indiqué à la page 20.

L'augmentation de mon Budget principal de cette année, par rapport à mon budget de 1989-1990, est de 5,2 millions de dollars, comme on l'indique à la page 4. Je voudrais d'abord vous parler de ce chiffre.